
 
 

 

 
 

ACTA DE LA SESSIÓ DE LA AUDIÈNCIA PÚBLICA DE 
L’EIXAMPLE CELEBRADA EL DIA 30 D’OCTUBRE DE 2012. 

 
 

 

      
 
A la Sala de Plens del Districte de l’Eixample de l’Ajuntament de la Ciutat 

de Barcelona, el dia trenta d’octubre de 2012, té lloc l’Audiència Pública 
del Districte de l’Eixample, sota la presidència del regidor de 

l’Ajuntament de Barcelona Im. Sr. Eduardo Bolaños Rodríguez i la 
vicepresidència de la consellera senyora Carme Mata Burgos. 

 
Hi concorren les senyores conselleres i els senyors consellers: Laia Canet 
i Sarri, Joan Rodriguez i Portell, Carles Ruiz i Riera, Irene Garcia Abellán, 

Teresa M. Pitarch i Albós,  Cristina Caballer i Ferrater, Vicenç Enguix i 
Giménez, Àlex Miró i Pujadas, Miquel Díez Folch, Joan Sanchís Sánchez, 

Marta Sendra Ibález, Oscar Soriano Mullor, Eugenia Ávila Correas, Jorge 
Martí i sió, Amaro Tagarro Bas, Isabel Giralt Sampedro, Josep M. Gómez 

Gómez, Trinitat Capdevila i Burniol, assistits pel secretari del Consell del 
Districte, Sr. Jordi Fandos Cases, que certifica 

 
Hi concorren també el regidor del Districte de l’Eixample, Im Sr. Gerard 

Ardanuy i Mata. 
 

El president obre l’Audiència Pública, donant la benvinguda als 
assistents.  

 
President: 
Hola, bona tarda a tothom. Començaríem l’Audiència Pública del districte 

de l’Eixample. Només hi ha tres paraules demanades abans d’aquesta 
sessió; si hi ha alguna persona més que vol intervenir, ho ha de dir ara i 

li apuntem el nom i si no, doncs, només donaríem la paraula a tres 
persones.  

 
Més endavant dóna la paraula per ordre, a les persones que ho han 

demanat: 
 

A continuació es fa una transcripció literal de tot el que diuen els que 
intervenen a l’Audiència Pública. 

 
Primer Carme Andreu.Si us plau, si es vol aixecar? 

 
Sra. Carme Andreu: 

Bona tarda. Bé, he vingut avui com a usuària dels Jardins de Pati 
Interior d’Illa d’Ermessenda de Carcassona.  
 



 
 

Fa cosa d’un mes es van fer unes tasques de jardineria i es van 

abocar per tots els parterres que hi havia, una sèrie de materials, 
unes fustes (ho porto aquí) per sobre tots els parterres.  

Vaig trucar a l’ajuntament perquè considero que sent un parc infantil 
de nens d’un i dos anys que estan allà jugant això és bastant perillós 

perquè com podeu veure tenen estelles, és contundent. 
 

Em van respondre per mail que això era un producte de rebuig de tala 
d’arbre, rebuig orgànic, que era molt estètic i que no tenia cap mena 

de perill. 
 

A mi m’agradaria que ho consideréssiu, que ho miréssiu, jo crec que 
això per nens d’un any... és força perillós perquè es poden treure un 

ull, es poden clavar estelles. El meu fill té 21 mesos i ja s’ha clavat 
una estella i voldria que ho retiréssiu. 
 

A part d’aquest tema, estem patint la presència de rates, en aquest 
parc a les sis de la tarda, quan estan els nens jugant sense cap 

problema, s’acosten a la font unes rates bastant grans. Sé que hi ha 
veïns que han trucat, sé que s’han fet actuacions però, crec que són 

insuficients perquè cada dia, n’hi ha. 
 

I l’última cosa és que en aquest parc també hi ha un centre cívic, que 
el coneixeu i les llums de l’edifici estan enceses dies festius. Volia 

saber si hi ha alguna raó per la qual ha d’estar les 24 hores, les llums 
enceses i consumint energia; ho trobo antieconòmic i antiecològic. 

 
M’agradaria que ho tinguéssiu en consideració aquests tres temes tan 

importants.  
 
Gràcies.  

 
President: 

Molt bé. La següent paraula demanada és el Sr. Salvador Comas. 
 

Sr. Salvador Comas: 
Hola, bona tarda. Jo vinc aquí com a veí afectat pel soroll que causa un 

local que tinc al costat de casa, al carrer Provença 330, el local se’n diu 
Hortènsia. Em penso que té només llicència de restaurant però, des de 

fa uns mesos, munten festes tipus discotequera i discoteca i no es pot 
dormir  a les habitacions. 

 
Hem trucat en repetides ocasions a la guàrdia urbana, finalment 

divendres passat van venir i van veure, van comprovar al nostre pis, que 
realment se sent la música repetitiva, de discoteca que no et permet 

dormir i això fins les tres de la matinada. 
 
Aleshores jo primer, n’hi ha quatre coses; 

 



 
 

 Una és: quin tipus de llicència té?, m’agradaria saber-ho. Si és de 

restaurant o de bar musical.  
 

 Segon: els nivells de soroll segons les ordenances municipals a la 
nit? M’agradaria saber quines són per comparar. 

 
 Tercer: també formular la meva estranyesa davant d’un protocol 

d’actuació, si realment per comprovar que fa soroll un bar, van la 
parella de guàrdia urbana uniformada, el vigilant que sempre hi ha 

fora, ràpidament pot dir que s’ha de baixar el volum. 
 

 I per últim evidentment, veure quina solució té això? 
 

Moltes gràcies.  
 
President: 

Molt bé. La següent paraula demanda és de la Sra. Alexandra 
Chechelnitskaya. 

 
Sra. Alexandra Chechelnitskaya: 

Hola, buenas tardes. Vengo en representación de los bares de avenida 
Gaudí, en el trozo de abajo entre Rosellón y Provenza. Que son los cuatro 

bares que ya tenemos licencias de terrazas y entonces, corren rumores y 
dicen que va a cambiar la ley de las terrazas, volverán a sortear y 

entonces me gustaría saber si es cierto o no.  
 

Porque el ayuntamiento,… se están abriendo locales nuevos, el 
ayuntamiento sigue dando licencias de hostelería, nosotros somos los más 

afectados porque este trozo de avenida Gaudí, somos los que menos 
mesas en terrazas tenemos, si en toda la avenida tienen entre diez y doce 
nosotros tenemos ocho y llevamos como tres o cuatro años 

continuamente, que os van a quitar, que van a quitar dos mesas de cada 
uno, que volverá el sorteo y todo esto. 

 
Esto crea mal ambiente entre los comerciantes y además yo por ejemplo 

estoy pagando la licencia de terraza con macetas y no me atrevo a poner 
macetas porque cada año corren estos rumores.  

 
Nada más.  

 
President: 

Molt bé. Moltes gràcies. Ara contesta el Regidor.  
 

Regidor: 
Gràcies. Bona nit, bona tarda.  

 
Sra. Andreu.  
 

Ermessenda de Carcassona. De fet el que nosaltres farem per respondre 
aquesta demanda, parlarem amb Parcs i Jardins per veure quina és el 



 
 

tipus d’operació que fan respecte al tema dels sauló o dels elements que 

posen en les zones ajardinades. És veritat que el tema de la prevenció i 
de la seguretat dels infants és i ha de ser necessariament una necessitat. 

 
De fet dels interiors d’illa, quan s’hi posen jocs infantils i demés es mira 

tot el tema de la prevenció de riscos als infants i si això ho fem amb les 
zones de jocs, òbviament, a l’entorn enjardinat.... des de la tipologia de la 

planta que hi ha fins a tots aquells elements que configuren l’¡entorn 
d’enjardinament, ho hem de tenir present. 

 
Per tant, com que hem pres el seu nom i també les seves dades, tan bon 

punt sapiguem i parlarem amb Parcs i Jardins ràpidament, si es fan 
operacions de canvi, les sabrem i l’avisarem i podrem millorar aquesta 

operació i a més és un interior d’illa que és molt utilitzat en els caps de 
setmana moltíssim i durant la setmana també.  
 

Parlava del tema de les rates i aquí evidentment el que sí hi ha hagut és 
una sèrie d’actuacions pel control d’aquest tipus de plagues. És evident 

que és un problema, no només en aquest interior d’illa sinó també en 
altres zones de la ciutat, això és una guerra que hem de tenir i que l’hem 

de guanyar.  
 

Per tant, en aquest àmbit també l’informarem de les operacions. 
Normalment, són tractaments que han de ser constant per anar-les 

eliminant i que tenen diverses estratègies, que no sóc coneixedor però sí 
que sé que hi ha protocols d’accions respecte aquest tema i un cop 

contactat, s’actua i fins que no acabes d’eradicar-ho doncs, pot passar, 
poden passar diverses operacions. 

 
I finalment el temes de les llums. També en aquest equipament hi ha la 
biblioteca i per tant, l’esbrinarem però, podria ser que la biblioteca 

estigués en horari d’obertura, no ho sé! i per tant, podria ser  algun tipus 
de connexió de la llum automàticament o amb motiu d’ operacions de 

neteja. 
 

Ho esbrinarem exactament quina és la situació perquè de fet, aquests 
equipaments tenen cicles de manteniment i de neteja que moltes vegades 

la sensació és que està tot obert però, està obert perquè estan treballant 
a dins i per tant, podria donar-se el cas.  

 
També succeeix que hi ha molts d’aquests edificis, que tenen sistemes de 

gestió intel·ligent, que a vegades no és gaire intel·ligent d’energia i fan 
que obrin i tanquin les llums automàticament i per tant, doncs podria 

donar-se aquest cas. Que són edificis que tenen diversitat d’usos i per 
tant, podria ser que hi hagués personal de manteniment, podria ser que 

realment la programació de l’edifici en el sistema de programació 
intel·ligent de l’edifici, no estigués ben ajustat,.... 
 



 
 

Hem de veure, parlarem amb els operadors que estan a dins que depenen 

de diversos àmbits, així biblioteques depenen del Consorci. Mirarem de 
posar això al dia. 

 
Per tant, és obvi que la gestió energètica municipal és important, entre 

d’altres coses perquè les factures s’han d’ajustar cada cop més.  
 

El Sr. Comas. 
 

Hem fet comprovacions amb aquest tema; és veritat que la patrulla es va 
personar, el divendres passat. Estem intentant veure, més enllà d’enviar 

dos uniformats que entrin en un local, doncs fer les comprovacions 
tècniques al voltant de les condicions acústiques del local i també de 

donar,.. comprovar realment, si l’activitat s’ajusta a la llicència i demés. 
 
Si, sí és restaurant. Té llicència de restaurant. Sí. 

 
Per tant, el que comprovarem és que si fan una activitat com vostè diu, a 

aquestes hores de les tres de la matinada i demés amb música i tot 
plegat. Un altre cosa és que en la terrassa que tinguin a l’hora de 

tancament de la terrassa sobre les dotze de la  nit, hi hagi vegades que el 
temps de desmuntatge de la terrassa, en cop de les dotze és les dotze i 

quart,... de vegades hi ha un temps de marge que entenc que això 
entraria dins de lo normal, el que no és normal és l’activitat musical fora 

d’hores i inclús amb.. no tenint aquesta activitat de bar musical.  
 

Per tant, el que fem és en base de la seva denúncia doncs, obrir un 
procés d’inspecció de comprovació de la sonometria del local, de veure 

les,... de poder captar les molèsties en el moment en que es produeixen i 
per tant, segurament, es pot donar el pas a poder fer una sonomètrica i 
aplicar les mesures correctores en el local, perquè s’adapti a la llicència 

que té.  
 

Aquest seria el procediment que utilitzarem en aquest tema.  
 

Per tant, tan bon punt haguem fet tot això, vostè òbviament ja ha fet el 
que havia de fer, que és fer la denúncia pertinent i per tant a partir 

d’aquí, els serveis del districte actuaren amb conseqüència d’ajustar 
llicència amb activitat.  

 
La Sra. Chechelnitskaya. No lo he pronunciado correctamente, pero en 

cualquier caso pido disculpas.  
 

Hay una normativa de terrazas en curso, nueva, que todavía no es de 
aplicación porque está en proceso de debate. De debate con los 

operadores, con los gremios, con los grupos políticos y ésta nueva 
normativa ha de pasar a aprobación del Pleno y ha de aplicarse.  
 

Este es un proceso de debate previo. Hasta que no se haga este cambio 
normativo, la normativa es la que está en vigor y por tanto…. 



 
 

 

Sra. Chechesniskaya: 
....... 

 
President: 

Perdone, ahora tendrá un segundo turno y podrá comentar.  
 

Regidor: 
En el caso de nuevas licencias, si hoy se piden se aplica la normativa 

vigente. En caso de que se aprueba una normativa nueva,… parte de la 
aplicación de la normativa nueva,… todas las licencias nuevas, que se 

pidan a partir de ese momento, se aplicarán la normativa nueva. En las 
anteriores hay un periodo de carencia, hay un periodo de aplicación, de 

cuatro años, creo que está en el proyecto de ordenanza. 
 
En cualquier caso, las informaciones que se han ido explicando son las de 

un borrador de ordenanza, que han de pasar lógicamente por los trámites 
políticos y por las negociaciones políticas de los grupos políticos del Pleno. 

Y también ahí ha habido y habrá intervención de los diversos gremios y 
asociaciones de profesionales que tienen afectación en esta aplicación de 

normativa. 
 

Por tanto, yo lo que le diría es que como usted tiene ya una licencia en 
vigor, pues puede aplicar,… puede continuar su actividad sin ningún tipo 

de problema, si hay el cambio normativo, una vez el cambio normativo se 
haga efectivo a partir de ese momento, esa normativa, el borrador de esa 

normativa prevé un período de adaptación a las nuevas normas de cuatro 
años y por tanto es un espacio que considera la norma suficiente o este 

proyecto de norma que considera tiempo suficiente para poder hacer 
adaptaciones. 
 

De hecho todavía no está claro el contenido de la norma y por tanto sólo 
hay este borrador que lo que va a hacer es generar este debate necesario 

con operadores y con grupos políticos, para poder mejorarla y que la 
aplicación sea en beneficio de todos.  

 
Pero, estamos en esa fase, no hay un cambio ahora en estos momentos.  

Por tanto este tranquila en este sentido. No hay ningún problema. 
 

Otra cosa es, que zonas como la avenida Gaudí, después de este proceso 
seguramente serán consideradas zonas especiales por su singularidad. Y 

ahí entramos en otro proceso que sea el ver ¿qué quiere decir ser 
singular? y ahí también tendremos que abrir debate, tendremos que 

analizarlo con los que están trabajando en el entorno y también 
exactamente de la misma manera qué definir ese concepto especial de 

singularidad, zona de especial interés.  
 
En este distrito probablemente, tendremos más de una zona de interés 

porque es un distrito con mucho, bueno con muchas singularidades y 
seguramente como en muchos otros  ámbitos seremos el distrito con más 



 
 

zonas especiales, como somos en estos momentos el distrito que tiene 

más terrazas con licencia. Tenemos,… tengo apuntado aquí, mil 
seiscientas licencias de terrazas y hemos denegado mil doscientas 

licencias, en estos momentos en este distrito. 
 

Somos con diferencia el distrito de Barcelona que tiene un nivel más alto 
de terrazas concedidas y también de denegaciones. Es un distrito muy 

dinámico y por tanto, tenemos esta particularidad también. 
 

Zonas especiales seguramente, tendremos que hablar de ello y número 
de licencias sin lugar a dudas, el distrito que tiene más licencias de 

terrazas también evidentemente, licencias de restauración de toda la 
ciudad.  

 
Por tanto, en ese sentido un mensaje de tranquilidad. Es decir, la 
administración avanza siempre muy lentamente pero, yo creo que ofrece 

las garantías suficientes para que los profesionales puedan adaptarse, 
incluso después de haber hecho un debate, que va a ser un debate largo, 

vamos a tener unos meses de análisis de esta nueva ordenanza y 
después de aplicabilidades. De ordenanzas a partir de la aprobación.  

 
Si conseguimos aprobarla ¡claro! 

 
President: 

Molt bé, abans d’obrir un segon torn sí que li deixaria la paraula al 
representant de l’associació de veïns de la Dreta de l’Eixample, perquè no 

m’ha entès.  
 

Abans de començar he dit que si hi havia alguna persona que vulgues 
intervenir i que no havia demanat per escrit que ho fes, a més vostè va 
venir al Plenari i li varem emplaçar a venir avui aquí, així que té la 

paraula, si us plau.  
 

Sr. Sergi López, representant de l’associació de veïns de la Dreta 
de l’Eixample: 

Molt breu. No, em dóna la paraula perquè com que al Consell, allà em van 
dir que ja me la passaven a l’Audiència doncs, jo ho he donat per fet, eh?! 

Bé, tres coses: 
 

El passeig de Gràcia, ens van convidar i el Conseller de barri, ens va 
explicar el projecte de passeig de Gràcia i vam veure que és un projecte 

que aborda temes importants com és l’accessibilitat, la qualitat, 
l’eficiència. El que no, no acabem de veure és que sigui una prioritat, 

perquè veiem que la Diagonal, hi havia molta més gent i està molt 
malament i que no té ni voreres on poder seure en una terrassa.  

 
Aleshores, a més a més sabem que al passeig de Gràcia, hi ha uns 
sectors que tiren del carro, que és el sector del luxe i el sector del 

turisme, doncs potser pensem que seria bo buscar formules 
d’autofinançament perquè té capacitat mentre que la resta del barri, està 



 
 

una mica desassistit d’això i a lo millor aquests cinc milions que tot i que 

no són molts diners per la magnitud del projecte del passeig de Gràcia, 
aquests milions utilitzar-los en altres temes de barri, com potser el 

foment a l’emprenedoria, que també és molt important, estan baixant 
moltes persianes i a veure si aconsegueixen pujar alguna.  

 
Aleshores, com associació de veïns, ens agradaria, ja ho hem demanat 

algun altre vegada i no se’ns ha fet cas encara; que ens convidin a les 
taules de les comissions de seguiment tant del projecte del passeig de 

Gràcia, com de la Diagonal que van comentar l’altre dia que estaven 
treballant, com el de Glòries que tampoc. Estem a rebuf del que pugui 

passar a nivell de mobilitat, les modificacions de Glòries, passeig de St. 
Joan, normativa de terrasses i tot això, ens agradaria que ens 

convoquessin en aquestes taules per participar-hi activament i dir la 
nostra. 
 

I per acabar, dir que a la vista del processos participatius que s’han fet 
del PIM i del PAM a l’associació de veïns farem el PUM, val? farem una 

pitja cuixa, que és un PIM – PAM – PUM, que és un acte que serà polític, 
que és un acte participatiu, al qual es parla del barri, la gent que no està 

anant a lo que queda en el calaix de sastre en el processos participatius, 
que tot i que està molt bé, sempre queda algú fora. 

 
Aleshores, si hi ha algun format de presentació d’idees que està cavall del 

power point i del karaoke que és una pitja cuixa, que són dos ponències 
molt breus, i és molt àgil i aleshores dones veu a tothom, a tota la gent 

del carrer, del barri, tots els que viuen a l’Eixample, per què viuen en 
aquest barri tan curiós? i per què li donen vida? 

 
I ho penjarem del web i està penjat als petits anuncis de la Casa Elizalde, 
que és on tenim nosaltres i ho estem programant pel 20 de desembre.  

 
Així que si algú s’anima ja ho sap, es farà una pitja cuixa en el PIM – PAM 

– PUM. 
 

Gràcies.  
 

President: 
Molt bé, li contesta el Regidor. 

 
Regidor: 

A veure respecte a l’anunci de reforma del passeig de Gràcia, si realment 
són cinc milions d’euros i per tant, doncs és una quantitat important però, 

modesta també per fer un projecte d’aquestes característiques.  
 

Jo no m’ho miraria com una qüestió de prioritat o no prioritats, jo ho 
miraria com una oportunitat de desenvolupar un projecte que actuarà 
sobre una zona d’ús molt intensa i que d’aquest projecte en traurem 

conclusions per poder fer aplicacions a tota la ciutat i al districte.  
 



 
 

És a dir, parlarem en aquest projecte es parla d’arranjament de voreres 

òbviament però, és parla també de com gestionem la il·luminació? De 
quina manera gestionem la il·luminació? De la manera més eficient? Amb 

un homogeneïtzació de lluminàries, amb l’aplicació d’il·luminació de 
vorera, de calçada i de façana d’edificis singulars, sense una contaminació 

lumínica, ni increments, és a dir bàsicament amb una gestió eficient de la 
il·luminació.  

 
Parlarem també de com es pot barrejar i com es pot creuar el que seria la 

capa més tècnica de serveis? És a dir, la d’il·luminació, del reg; amb una 
capa més intel·ligent de connectivitat alta.  

 
Jo crec que tot el treball d’accés en el subsòl, també es tractarà d’una 

manera de les quals també volem treure conclusions, baixarem a 
l’aparcament en superfície al subsòl, és a dir, als aparcaments que hi ha 
en el subsòl, diguéssim que traurem l’aparcament de vehicles en calçada, 

eliminarem zones blaves i reordenarem la ubicació de les motocicletes en 
l’entorn. 

 
Jo ho miraria des del punt de vista positiu, des del punt de vista d’una 

oportunitat per veure com una via que té un ús molt intens de moltíssima 
gent que hi passa, de com poder fer una acció, un projecte que ajudi a 

treure conclusions, analitzar, a veure realment com a prova pilot fins i tot, 
els dispositius i mecanismes per gestionar més eficientment, la trama 

urbana, vull dir el subministrament urbà i com ho fem aplicat a un lloc 
que realment té ús. 

 
Per tant, a partir d’aquí com a districte la nostra idea i així ho hem entès i 

així ho plantejarem, és quantes d’aquestes aplicacions que nosaltres 
plantejarem en aquí, aquesta barreja d’usos, aplicarem en altres llocs del 
districte de forma relativament immediata i aquesta és la idea, no 

aixecarem el passeig de Gràcia i el tornem a dibuixar, no farem un 
projecte de redefinició perquè no és el cas, el passeig de Gràcia funciona, 

és una via molt potent, sinó que el que farem és mirar d’aplicar, de fer-li 
aplicacions que millorin la seva eficiència.  

 
Com que és un espai que és un espai molt estimat per tots els ciutadans 

de Barcelona i també és un espai molt visible i molt potent, les proves les 
podem fer, les podem fer en aquest espai. 

 
Per altre banda, home estem bastant preocupats pel tema de 

l’emprenedoria, de fet un dels projectes que nosaltres volem aplicar a 
l’Eixample, és un dels projectes que estan dins de l’àrea de promoció 

econòmica; l’altre dia en parlava en el Plenari, el projecte “Reempresa”. 
 

I la idea d’això és buscar tots aquells empresaris, comerciants i 
empresaris, empresaris i comerciants; que busquin fer traspàs del seu 
negoci ajudar-los en aquest procés, evitant les persianes baixades, 

intentar que aquesta transició sigui una transició més efectiva i que hi 
hagi més connectivitat amb emprenedors que vulguin continuar la seva 



 
 

feina i això és un treball que es pot fer i que es farà també des del 

districte, ajudant que aquestes persianes no es tanquin.  
 

Aquest és el tema de l’emprenedoria, és un tema que nosaltres agafarem 
aquest any com a projecte, entre altres que desenvoluparem en el 

territori de l’Eixample per millorar l’emprenedoria en el districte.  
 

És veritat que és un districte que és molt dinàmic i si hi ha algun altre 
districte de la ciutat que les llicències d’activitats, s’han quedat aturades 

en algun cas baixen el nombre de demandes de llicències, aquí estem 
creixent, continuem creixent en llicències d’activitats, això vol dir que és 

un districte que és interessant per  l’emprenedor també i d’on es volen 
ubicar, on volen obrir el seu negoci, volen desenvolupar economia, val? i 

per tant, notem la crisis com a tot arreu però sí que és veritat que 
aguantem des del punt de vista que continua havent moviment de 
llicència i continua havent creixement d’aquest nombre d’activitat. 

 
Per tant, és un senyal jo diria que,.. no és per tirar coets, tampoc, perquè 

la situació no és per tirar coets tampoc però tot i que en la resta de 
districte doncs, es produeix aquesta aturada nosaltres continuem 

avançant. La idea és que això encara s’incrementi més, intentem ajudar 
que això, que aquesta transició lògica entre la gent que vol deixar 

d’operar al seu negoci i poder-ho ajudar a fer un traspàs eficient perquè 
no es perdi ni el coneixement, ni els fons de comerç, ni res d’això.  

 
Que permeti tenir aquesta continuïtat. La Dreta de l’Eixample pot ser un 

exemple ben clar. Per tant, buscar en els operadors que tenim en el 
territori, amb els agents que tenim en el territori acompanyar en aquest 

procés.  
 
Respecte a les taules de seguiment.  

 
El passeig de Gràcia, en aquests moments el que hem fet és tenir algunes 

trobades amb veïns, amb l’associació de comerciants del passeig de 
Gràcia per explicar-los la idea, la proposta. Ha de venir ara el projecte i 

per tant, en fase de projecte, caldrà continuar treballant amb l’explicació i 
el debat de com evoluciona això, no? 

 
Els altres dos processos que has indicat, doncs, a l’àmbit de Glòries, a 

l’àmbit de Glòries, no et toca directament com a Dreta de l’Eixample, 
perquè els representants de les associacions de veïns que hi ha 

representades són les de la Sagrada Família i les de Fort Pienc, són veïns 
diguéssim afectats directament per l’entorn. 

 
I en el tema de la Diagonal. 

 
En aquests moments està a la taula d’Hàbitat Urbà, el fet de poder fer els 
primers esbossos de proposta. No hem anat a la fase, ni el nivell, que 

està definit passeig de Gràcia, sinó que està en un moment encara 
podríem dir embrionari. 



 
 

 

Lo que es fa és un anàlisis de la situació i veure realment, d’una manera 
relativament tranquil·la com es pot analitzar una zona, la Diagonal que té 

una importància capital en la ciutat i en la mobilitat i també com a eix 
econòmic i social de la ciutat i que té una activitat en diversos districtes, 

no només de l’Eixample, sinó que toca en tot el seu recorregut toca molts 
districtes de la ciutat. 

 
I per tant, en el moment que Hàbitat Urbà que en aquests projectes 

transversal que afecten a diversos territoris, doncs, doni llum verda, quan 
tingui un primer, una primera idea, òbviament, nosaltres com a districte 

hi entrarem i participarem; les entitats veïnals i comerciants també 
participaren bàsicament per fer un contrast d’idees. 

 
La idea nostre, no és fer grans projectes espectaculars, sinó fer projectes 
que siguin útils en el dia a dia d’una ciutat com Barcelona. 

 
Per tant, en el moment que ho plantegi Hàbitat Urbà, en parlem. I tant, i 

tant. 
 

Jo crec que aquests seran els mecanismes que seguirem.  
 

President: 
Ara té la paraula la Sra. Carme Andreu. Si vol afegir alguna cosa més? 

 
Sra. Carme Andreu: 

Pel que fa al material aquest que he esmentat se m’ha oblidat de 
comentar que els parterres són a nivell de terra, no són elevats i estan 

just a tocar del material de reciclatge de cautxú, on juguem els nadons i 
que abans de posar aquest material hi havia un altre material que era 
més inofensiu que era una escorça d’arbre tota rodona, que bé, tot i no 

ser molt neta però era inofensiva. 
 

Pel que fa a les rates, som conscients que no és un problema de districte, 
som conscients que és un problema de tota Barcelona perquè som 

conscients d’això però, que potser si que s’haurien de fer accions més 
continuades i sé que jo mateixa he trucat quan m’he trobat fa un any 

amb el mateix problema i han fet actuacions i fins i tot m’han trucat per 
comentar-me-les. 

 
I pel que fa al tema de la lluminària, lo que li volia comentar és que és 

possible que sigui eficient i modern i tot això, però podrien estudiar una 
mica la sectorització d’aquesta il·luminació, és a dir si estan fent treballs 

en una planta, no cal encendre tot l’edifici fins i tot,.... aquestes tasques 
que es fan fora d’horari quan no està obert al públic. 

 
És només això. Si no està fet això pensar en fer-ho. 
 



 
 

I manifestar que estem al marge d’això, estem molt contents amb aquest 

parc, és un... com has dit , és un parc que està molt ocupat i que ens 
agrada molt i ens l’hem fet molt nostre i per això he vingut.  

 
Gràcies.  

 
President: 

Molt bé. El Sr. Salvador Comas.  
 

Sr. Salvador Comas: 
Hola. Gràcies per la resposta. Volia insistir en que el problema no és 

millorar les condicions acústiques; si realment és un restaurant,  quasi ni 
calen. Jo no em queixo de l’activitat restaurant. Allà quan fan festes, 

ningú està sopant, ja suposo que tothom ha sopat, estan tots dempeus, 
no hi ha taules, com a una discoteca repeteixo. 
 

I és a dins, a la terrassa no hi ha molèsties.  
 

Moltes gràcies.  
 

President: 
Molt bé. La Sra. Alexandre Chechelsnitskaya? 

 
Sra. Alexandre Chechesniskaya: 

Gracias. Mientras como usted ha dicho que vais a debatir y discutir la 
nueva ley, mientras estáis debatiendo bajar por la calle y estudiar o 

valorar la posibilidad, porque hay una estructura metálica ahí bastante 
rara, bajar a la ciudad, caminar un poco por las calles y valorar pues la 

necesidad de aumentar el espacio público. 
 
President: 

Molt bé i el representant de l’associació de veïns de la Dreta de 
l’Eixample.  

 
 

 
Sr. Sergi López, representant de l’associació de veïns de la Dreta 

de l’Eixample: 
Bé, gràcies per la resposta. Veig que,.. considero que ha explicat bé el 

projecte i en cap moment hem qüestionat la qualitat, ni la necessitat 
d’actuar. 

 
El que passa és que mirant el programa d’inversions municipals, a lo 

millor no he sabut veure però, no he vist que hi haguessin molts diners en 
l’emprenedoria; m’ha semblat veure només nou milions d’euros i en 

contrast amb els cinc milions de passeig de Gràcia, quan té la millor 
capacitat o té agents motors que a lo millor podrien fer una aportació 
substancial, doncs m’ha semblat que no estava prou equilibrat.  

 



 
 

A lo millor és que no he sabut veure que hi ha una inversió molt 

important amb el pla “Reempresa”. Potser m’ho pot aclarir.  
 

President: 
Molt bé i per acabar el torn ja, contestarà el Regidor.  

 
Regidor: 

Si. Començaré pel final.  
 

És a dir, les partides de foment d’emprenedoria, estan en diversos 
àmbits, és a dir mantenir equipaments o professionals de Barcelona 

Activa, no apareixen,.. apareixen en el capítol 1 del pressupost però, no 
apareixen com tants milions d’euros en assessorament, per exemple.  

 
Es a dir, no apareix perquè molt d’aquest assessorament, el fan 
professionals de Barcelona Activa per exemple o de l’àrea de promoció 

econòmica. 
 

Quan analitzes com podem acompanyar la inversió en aquest districte i 
amb tots, això ho fan quinze professionals que no apareixen en el 

pressupost, perquè són professionals de l’ajuntament.  
 

Quan analitzes en aquest cas, has mirat en el pressupost, la proposta de 
pressupost eh! que encara no la tenim, ja veurem si la traurem,... de 

pressupost de l’ajuntament, doncs veus que hi ha unes partides, en 
aquest cas has dit d’uns nou milions d’euros, per foment d’emprenedoria, 

això és molt, tenint en compte que hi ha una part molt important de la 
tasca que nosaltres estem fent com ajuntament que és col·laborar, buscar 

sinergies  
 
 amb operadors,  

 amb agents,  

 amb entitats,  

 amb patronals,  

 amb sindicats,  

 amb associacions de professionals,  

 amb gremis,  

 

amb diguéssim,...  
 

 amb teixit social,  

 amb teixit associatiu  

 



 
 

que també ens ajudarà a fer aquesta feina, ens estan ajudant a fer 

aquesta feina, és a dir, l’ajuntament, no és per si sòl un ens que hagi de 
fer-ho tot ell, tot l’ajuntament.  

 
L’ajuntament, ha d’estimular, ha de provocar, ha de generar noves 

inquietuds, ha d’acompanyar en aquests processos però busquem també 
complicitats, no ho esgotem tot des del pressupost, tot i que hi ha una 

part important de feina que es farà en aquest àmbit que la faran 
professionals de l’ajuntament de Barcelona, que aquí no apareixen, no 

surten imputats econòmicament en la partida d’emprenedoria sinó que és 
personal de l’ajuntament que fa aquesta feina, com pot fer altres tipus de 

feines.  
 

Respecte al tema del que li cal a la Sra. Andreu. 
 
De fet tot el tema de treball de plagues i tot plegat, és un treball que s’ha 

de ser tremendament constant i sobre tot, ha de comunicar-se de manera 
molt correcte, perquè és un procés llarg. 

 
Per tant, la gent de l’àrea de medi ambient, de l’àrea que tracta tot 

aquest tema estan molt pendents, el nostre districte també és un districte 
que té altre tipus de problemàtiques amb altre tipus d’animals i per tant, 

doncs, animalons i altre tipus d’elements i per tant, hem de mirar com 
entre tots podem donar resposta eficient sempre tenint en compte que en 

els espais públics apareixen. 
 

I per tant hem d’estar-hi molt al damunt i en aquest cas, hem de 
continuar amb aquest tema.  

 
Respecte al material que hi posem als parcs, és obvi que no pot haver-hi 
aquest tipus de material que ens ha mostrat i per tant, doncs, això de 

forma immediata hi actuarem, no pot ser i tenint en compte que aquesta 
escorça que parlava vostè abans, era prou eficaç doncs, en parlarem 

també amb la gent de medi ambient i Parcs i Jardins, perquè ens 
expliquin el perquè aquest tipus de material. 

 
I respecte a la il·lumininació també esbrinaré exactament, que ha passat 

en aquest tema? 
 

La sectorització d’edificis és factible i de fet és habitual, edificis municipals 
estan tots sectoritzats, aquest també està sectoritzat, ja li garanteixo. No 

he vist el seu esquema funcional però, estic convençut que està 
perfectament, no només sectoritzat sinó que deu estar també amb 

elements de gestió intel·ligent de l’edifici.  
 

Podria donar-se el cas que en el moment que s’estiguin fet les operacions 
de manteniment, es facin simultànies en totes les plantes per exemple, 
podria donar-se el cas, no ho sé... 

 



 
 

Ho esbrinaré, estic especulant i per tant, no... en tot cas esbrinarem 

exactament, com està això.  
 

Com tenim les seves dades, li respondrem de forma acurada. 
 

Respecte a l’avinguda Gaudí, la Pèrgola és un element diguéssim 
constructiu de l’avinguda, estava abans que hi hagués aquesta eclosió de 

vetlladors i terrasses, en l’avinguda, no? 
 

I per tant, jo crec que aquests elements, també són elements que donen 
una certa singularitat en els espais. Els professionals de l’àmbit de la 

restauració òbviament demanen més espais per poder posar terrasses, jo 
crec que hem de buscar el punt mig.  

 
Hem de buscar el punt mig que garanteixi que qui treballi en l’àmbit de la 
restauració pugui fer la seva feina i també que tot mantingui un cert 

equilibri, perquè sinó al final diguéssim que l’avinguda Gaudí com moltes 
altres zones del districte són zones que tenen una alta densitat de 

població, tenen una alta densitat d’ús, la gent camina, passeja, viu als 
barris i a la Sagrada Família hi viuen molt intensament, hem d’intentar 

que es pugui combinar els usos. 
 

Jo alguna vegada he anat,.. sempre ho explico perquè és molt significatiu, 
he anat a Platja d’Aro i quan vas per aquella avinguda comercial tan 

important que hi ha a Platja d’Aro, aquest any ha hagut un increment 
molt important de terrasses. Molt important. Tan important que en molts 

casos, agafa una part de la calçada i s’agafa una part molt important de 
la vorera i pràcticament els vianants passen un a un per un costat.  

 
Aquest no és un model que nosaltres vulguem per la ciutat però, que hem 
de posar aquest punt mig, hem de posar aquest seny perquè sinó al final 

la tendència és aquesta, o tendim cap aquí; no per res sinó perquè 
tendim cap aquí. 

 
Per tant, hem de buscar aquest punt mig i les ordenances han de servir 

per posar aquestes regles del joc i tan bon punt la posem en marxa o 
anem per aquest debat, parlarem d’una zona tan especial i tan fantàstica i 

tan estimada com l’avinguda de Gaudí i parlarem d’altres zones del 
districte que tindran una aplicació normativa específica.  

Per tant, en aquell moment en parlarem. Dir-li això. 
 

El seu desig ja me’l conec, ja l’imagino, més espai per poder oferir als 
seus clients més taules i més cadires, hem de veure com això es 

compagina amb la realitat existent i veure com realment es pot trobar 
aquest punt, aquest punt mig.  

 
Finalment al Sr. Comas. 
 

Jo el que estic dient és que el que farem és una comprovació d’activitat i 
ja està. Vull dir, el que farem és comprovar l’activitat; no si fan soroll o 



 
 

no fan soroll, hem de comprovar si fan soroll per veure si l’activitat es 

correspon, no? però vaja bàsicament és una comprovació d’activitat i això 
vol dir si fan soroll, si no fan soroll, si hi ha música o no hi ha música i 

fer-ho  no només amb la patrulla que evidentment va allà i visualitza què 
és el que està passant sinó també amb les inspeccions que el districte pot 

aplicar en aquesta activitat i per tant, a partir d’aquí l’interès és també en 
favor de i sobre tot en favor dels veïns de l’entorn, no? 

 
I una persona té un negoci, té una llicència per fer una activitat 

determinada, si fa un altre que no li toca doncs, el districte ha de,.. de 
manera lenta però, jo crec que segura anirà solventant aquesta situació 

com passen a altres llocs del districte; vostè el seu el pateix molt 
directament, però no és l’únic. 

 
I per tant, el seguiment de la disciplina de les llicències que en aquests 
moments estan operatives en el districte és un treball que fem també 

conjuntament, amb els veïns que ens avisen, que ens diuen:  
 

“Escolti, això no va, això no funciona”,  
 

doncs, llavors el districte o de vegades també d’ofici, el districte actua i 
aixeca acta i comença el procés i un cop el procés ha començat si 

l’activitat no es correspon doncs, té les repercussions que té per la 
persona que regeix aquesta activitat però, no només comprovem si fan 

concerts o no, sinó si l’activitat s’ajusta a llicència, que seria l’objecte 
final.  

 
Que lo que s’intenta evitar que un negoci que no està preparat per fer 

una activitat, no la faci; perquè això genera molèsties i fa que no funcioni 
bé.  
 

Però, bé, farem això i també com que tenim les seves dades crec, també 
li comunicarem com evoluciona això. 

 
D’acord? 

 
President: 

Molt bé. Amb aquesta darrera intervenció del Regidor, donaríem per 
finalitzada l’Audiència Pública. 

Gràcies a tothom. 
 

El President agraeix l’assistència de tothom a l’Audiència Pública i 
dóna per finalitzada l’Audiència Pública del Districte de L’Eixample a 

les 19:23 hores. 
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